
23EL PUNT X Dissabte, 13 de novembre del 2004 S O C I E T A T

1
1

1
1

1
3

/6
1

1
4

8
9

i

DES DE L’ANY 1882 AL VOSTRE SERVEI
P GRATUÏT

1
1

1
1

1
3

/6
1

1
4

8
9

i

DES DE L’ANY 1882 AL VOSTRE SERVEI
P GRATUÏT

1
1

0
2

1
1

/6
1

8
0

8
5

i

D E S C O M P T E S

L’associació Mifas celebra avui el 25è aniversari amb un dinar en
què assisteixen 900 persones i diferents personalitats polítiques

Pere Tubert. PRESIDENT DE MIFAS.

Pere Tubert va ser un dels cofundadors de Mifas, i n’és president des del 1987. / D.V.

DANI VILÀ / Girona

J Vam titular un reporta-
ge amb 25 anys trencant ba-

rreres, quina és la més im-
portant que heu tirat a
terra?

—Sobretot, crec que
amb aquests anys de tre-
ball hem aconseguit nor-
malitzar el fet que poguem
veure persones amb disca-
pacitat al carrer, en un res-
taurant o una botiga.

—Suposo que la reduc-
ció de barreres també ha
estat un dels cavalls de
batalla.

—«Sí, en els últims anys
hem hagut de treballar
perquè la supressió de ba-
rreres arquitectòniques
s’entengui com una exi-
gència lògica.»

—Què valoreu més de
Mifasenaquests25anysde

funcionament?
—«Des de Mifas hem

aconseguit canviar la vida
de molta gent, a través del
treball, els amics, amb ser-
veis de residència, centre
de dia...»

—Suposo que és el més
gratificant quan mireu en-
rere?

—«Sí, veure que proble-
mes que teníem fa anys ara
ja no es donen, pel treball
del col·lectiu, és dels as-
pectes més agradables que
té estar a l’associació.»

—Quins nous reptes
planteja el futur a Mifas?

—«Ens fa molta por la
dependència. La gent gran
necessitarà ajuda i es dis-
cuteix si la dependència
serà pública o privada. Els
discapacitats no volem ser
ciutadans de segona i hem

de lluitar perquè la depen-
dènciade lespersonesamb
discapacitat sigui de pri-
mera classe. Per això ofe-
rim a l’administració ser
gestors de recursos —resi-
dències, centres de dia—
per donar un bon servei.»

—S’imaginaven arribar
com han arribat als 25
anys?

—«No, difícilment les
trentaoquarantapersones
que ens reuníem per lega-
litzar l’associació ens ho
podíem pensar. Era difícil
pensar que arribaríem a
2.500 socis i rebríem el su-
port de la societat gironina
comhemrebut, iquedapa-
lès avui amb les autoritats
que assisteixen al dinar del
25è aniversari.»

—S’ha fet molt grossa la
casa.

—«Sí, actualment tenim
300 treballadors, 250 són
persones amb discapaci-
tats. Hem aixecat una re-
sidència, un centre de dia,
en tenim un altre en pro-
jecte i un club d’esports.»

—Quina ha estat la clau
de l’èxit?

—«Principalment la
unitat i cohesió. Hem tin-
gut els nostres alts i baixos
com a totes les associa-
cions vives, però mai s’han
produït escisions. Això ens

ha fet forts. En canvi, a
Barcelona, per exemple, hi
ha 80 associacions dife-
rentsqueagrupendiscapa-
citats físics.»

—I el fet de ser una as-
sociació de discapacitats i
per a discapacitats?

—«És molt important,
perquè hem demostrat
que els discapacitats som
capaços de generar recur-
sos amb les nostres empre-
ses i buscar solucions a les
problemàtiques que ape-

reixen.»
—I el futur?
—«L’ideal i l’objectiu

utòpic seria que no ha-
guéssim d’existir per cele-
brar els 50 anys d’història.
Això voldria dir que la so-
cietat assumeix les nostres
reivindicacions. Però és di-
fícil que es faci realitat per-
què apareixen discapaci-
tats més greus per les ma-
lalties degeneratives o de
resultes d’accidents de
trànsit.»

«És gratificant comprovar
que Mifas ha canviat la
vida a moltes persones»
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